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De Vogelwijk is modder, graafmachines, parkeerdruk, verkeersoverlast, enzovoorts … 

Maar ook: de kleurenpracht van een bomenrij in een schitterende herfsttooi. ”Alles 
heeft z’n schoonheid, alleen ziet niet iedereen dat altijd” (Confucius), of om het met 

Johan Cruijff te zeggen: “je gaat het pas zien als je het door hebt.” 
 

Joke Ouwehand 
 

 
 

In deze editie onder meer: 
 
 - Een inclusieve speeltuin 

- Een verdwaalde Rus 
 - De canon van de Nederlandse natuur 
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De Praatvogel is het blad voor en door Vogelwijkers en wordt gefinancierd en 
uitgegeven door de Stichting Wijkcomité Vogelwijk. De Praatvogel komt 
viermaal per jaar uit. Auteurs zijn zelf verantwoordelijk voor hun inbreng en 
teksten. De redactie behoudt zich het recht voor om ingezonden kopij in te 
korten of niet te plaatsen. Het Praatvogelarchief samen met de 
auteursrichtlijnen vindt u op onze website: 
http://leiden.vogelwijk.nl 
 
Bijdragen/ingezonden stukken door wijkbewoners worden enorm op prijs 
gesteld. Deze kunnen worden gestuurd naar redactie@vogelwijk.nl. De 
deadline voor het insturen van tekst voor de komende Praatvogel is: 
11 maart 2024 
 
Adverteren? 
Wilt u een advertentie plaatsen? Informatie kun je krijgen bij bij de 
penningmeester van het Wijkcomité: penningmeester@vogelwijk.nl 
 
Redactie Praatvogel   
      redactie@vogelwijk.nl 
Rutger Hagen    rutger.hagen@gmail.com 
Cees Meijer     redacteur@vogelwijk.nl 
Mark Peerdeman    voorzitter@vogelwijk.nl 
Herman van der Kooij   h.v.d.kooij5@kpnplanet.nl 
 
Stichting Wijkcomité Vogelwijk 
Voorzitter:  Mark Peerdeman voorzitter@vogelwijk.nl 
Secretaris:  Michelle Kruijshaar secretaris@vogelwijk.nl  06-44921244  
Penningmeester: Edward Iemenschot  penningmeester@vogelwijk.nl 06-22251454 
   Joke Ouwehand communicatie@vogelwijk.nl  06-23047555 
   Marianne Kooijmans activiteiten@vogelwijk.nl  06-42995833 
       
 
Belangrijke contactgegevens 
 Wijkagent Harold Kroep 
 0900-8844  
 harold.kroep@politie.nl 
 Buitengewoon opsporingsambtenaar Leiden Noord, Afdeling Handhaving 

Openbare Ruimte Peter Walen  
www.leiden.nl/melding 

 Gemeente Leiden Servicepunt woonomgeving (incl. grofvuil, containers)  
 14071 of www.verbeterdebuurt.nl 
 Vogelnetwerk  
 vogelnetwerk@vogelwijk.nl voor burenhulp 
 Sociaal Wijkteam, voor zorgvragen 
 071-5164904 swtnoord@leiden.nl 
 Vogelwijk Energiezuinig 

energiezuinig@vogelwijk.nl 
www.energiezuinig.vogelwijk.nl 
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Voorwoord 
 
 
Fluitend de wijk weer uit 

Eigenlijk heb ik de laatste maanden alleen maar modder in de wijk gezien, en het einde 
is nog lang niet in zicht. Maar toch... hier en daar zie je alweer wat van onze Vogelwijk 
langzaam oprijzen. Zo was het enkele weken geleden eindelijk weer mogelijk om op 
een veilige manier met de auto de wijk te verlaten... de uitgang Nachtegaallaan, mét 
verkeerslicht, werkt weer als vanouds. Gelukkig was hierdoor de bizarre en chaotische 
drukte bij de uitgang bij de Lijsterstraat direct weer verleden tijd. Laten we hopen dat 
dit een voorteken is en dat we volgend jaar onze hele wijk gewoon weer terug hebben 
als vanouds.  

 

Feestdagen  

Wat in ieder geval alweer als vanouds is, is dat de wijk groots laat zien dat de donkere 
dagen voor Kerst zijn aangebroken. Overal hangt kerstverlichting in de wijk; op veel 
plekken hangen lichtstrengen in bomen, struiken en heggen, kerststerren voor de 
ramen, kerstbomen in huis en er is zelfs een grote kerstboom van lichtjes op de 
voorgevel van een huis in de Lijsterstraat gemaakt :)  

Wat we niet kunnen doen dit jaar is vuurwerk afsteken in de wijk. De gemeente heeft 
bepaald dat grote delen van Leiden ‘vuurwerkvrij’ zijn en voor het eerst mag er tijdens 
de jaarwisseling geen vuurwerk in de wijk worden afgestoken.  

Ondanks dat hoop ik toch voor iedereen dat de jaarwisseling feestelijk zal verlopen en 
ik wens iedereen een hele fijne kerst en een goede jaarwisseling toe – en laten we 
2024 met z’n allen een mooi jaar maken. Te beginnen met onze nieuwjaarsborrel in 
de speeltuin op 1 januari om 16:00. Hopelijk zien we elkaar daar, je bent van harte 
uitgenodigd!  

 

Mark Peerdeman 

 
voorzitter 
Wijkcomité Vogelwijk 
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Mededelingen en Oproepjes 
 

Onze Wijk Hartveilig 
 
Sinds 2018 hebben wij gezamenlijk een AED aangeschaft voor de Vogelwijk. AED staat 
voor Automatische Externe Defibrillator en is een apparaat dat met een elektrische schok 
het hartritme na een hartstilstand weer kan herstellen. 
 
De AED hangt nog steeds in de Lijsterstraat 30 en is gebruiksklaar. Wanneer zich een 
reanimatie in de buurt zou voordoen, dan wordt men via 112 naar deze AED gestuurd 
en ook geholpen met het eventuele gebruik. Daarnaast zijn er meerdere 
burgerhulpverleners in de wijk die een oproep krijgen bij een reanimatie. Eind augustus 
heb ik met crowdfunding via de Nextdoor-app de financiering rond gekregen voor het 
onderhoud en het servicecontract voor de komende vijf jaar. Dank allen voor de 
donaties!  
Aansluitend aan de crowdfunding heb ik een oproep gedaan 
om het beheer van de AED van mij over te nemen. Dennis 
en Charley Koster uit de Roodborststraat hebben hier op 
gereageerd en sinds 11 september is het beheer aan hen 
overgedragen. Gezien de verhuizing van de bewoners van 
de Lijsterstraat 30 is er geen stroomvoorziening meer voor 
de AED. Ondanks dat dit niet noodzakelijk is, wordt dit wel 
ten zeerste aanbevolen voor de verlichting en verwarming 
in de winter. Dennis & Charley gaan op zoek naar een 
alternatieve locatie. Wil jij je muur of portiek hiervoor 
beschikbaar stellen, neem dan contact op met Dennis, 
telefoon 06-83335942. Denk er wel aan dat de AED niet in 
de volle zon mag hangen en er buiten een 
elektriciteitsaansluiting moet zijn. 
 
Veel dank aan Dennis & Charley voor de overname van het beheer. 
 
Tinka Bröring-Starre 

 

Jaarvergadering 2024 
 
Bij deze nodigen we je uit voor de jaarvergadering van de Stichting Wijkcomité Vogelwijk 
op dinsdagavond 2 april 2024 om 20:00 in het speeltuingebouw.  
 
Ondanks dat de agenda nog niet helemaal vastligt, zullen natuurlijk de resultaten en 
begroting worden behandeld, activiteiten van het afgelopen jaar worden besproken en 
hopen we jullie ideeën te horen over wat we anders moeten aanpakken, wat we goed 
doen, waar we mee moeten stoppen en waar we vooral mee door moeten gaan. Verder 
ziet het er naar uit dat we een hele leuke spreker hebben weten te interesseren om een 
verhaal te komen vertellen. Alles natuurlijk afgesloten met een borrel.  
 
We hopen je dan ook te zien op onze jaarvergadering.  
 
Het Wijkcomité 
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Volgend Jaar weer een Tuinendag? Vervolgoproep 
 
Op mijn oproep in De Praatvogel van oktober om mee te doen met de tuinendag heb ik 
inmiddels vijf reacties (die van mijzelf meegerekend). Dat is nog een beetje mager om 
een tuinendag te organiseren. 
 

 
 
Daarom een nieuwe oproep aan mensen die het leuk vinden om hun tuin open te stellen: 
meld je bij mij. Je tuin hoeft geen architectonisch plaatje te zijn. Het is gewoon leuk om 
te zien wat een ander met zijn vierkante 
postzegel doet. Ook is het een leuk sociaal 
gebeuren en een goede manier om andere 
mensen te ontmoeten. Wij hebben via de 
tuinendag in het verleden heel veel 
aardige buurtgenoten leren kennen. 
 
De tuinendag vindt dit jaar plaats op 
zondag 23 juni. De aanvangstijd wordt in 
de volgende Praatvogel bekendgemaakt. 
 
Je kunt je opgeven door een mail aan mij 
te sturen.  
 
h.v.d.kooij5@kpnplanet.nl. 
 
Herman van der Kooij 

 

In Memoriam 
 
Op 2 november 2023 is Margreet Gijzenij overleden. 
Lijsterstraat 20 is 46 jaar haar thuis geweest. Ze was bescheiden 
en gezellig.  
Margreet die, ondanks haar jarenlange pijn in haar hele lijf, altijd 
vrolijk overkwam. Ze was blij met elk bezoek. Ook was ze een 
vaste bezoekster van de koffieochtenden en de Kerstlunch. Maar 
na het overlijden van haar man Theo hoefde het voor haar niet 
meer. 
Wij zullen haar in de straat zeker missen. 
 
Francien Merbis 

mailto:h.v.d.kooij5@kpnplanet.nl
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Verslag Halloweenviering 
Anita Westgeest & Michelle Kruijshaar 

 
Op zaterdag 28 oktober jl. werden de 
bewoners van de Vogelwijk even 
ondergedompeld in de wereld van spoken en 
geesten. We vierden Halloween in de wijk 
met een griezelspeurtocht en ‘trick or treat’.  
 
Zodra de duisternis viel, begaven de 
deelnemers zich op het met lichtjes 
gemarkeerde pad van de griezelspeurtocht. 
Langs de route ontmoetten ze prachtig 
vermomde spoken, zombies, een muzikale 
clown en andere angstaanjagende figuren. 
Heel spannend allemaal! Bouser en 
Roodkapje, ook aanwezig, voegden een 
vleugje fantasie toe aan de enge sfeer. 

 
Na het voltooien van 
de speurtocht werden 
de kinderen beloond 
met een hoge dosis 
suiker tijdens de ’trick 
or treat’, want snoep 
hoort natuurlijk ook 
bij Halloween. Wat 

waren de huizen griezelig versierd! En wat 
deden er dit jaar veel kinderen mee, bij veel 
buurtbewoners was het snoep al snel op. 

 
 
 
We willen iedereen die heeft bijgedragen aan 
het succes van deze griezelige avond heel 
erg bedanken: de griezels in het bos (Jan-
Wouter, Amit, Rutger, Linda, Yavuz, Oscar, 
Dennis, Mike, Wayne & Govert), de 
wijkbewoners die hun huizen versierden, de 
familie bij de vuurkorf en die van de 
griezelgrabbelton.  
 
Dank jullie wel! 

 



10 

Samenspelen 
Bestuur Speeltuin Vogelenwijk 

 
Verzoek om een bijdrage voor een meer inclusieve 
speeltuin waar samenspelen centraal staat. 
Dit verzoek is gericht aan bewoners van de Vogelijk die (nog) 
geen lid zijn van onze speeltuin. Deze leden hebben we al 
eerder een verzoek gestuurd en zij hebben al ruimhartig 
gedoneerd. 
 

Wij zijn druk bezig om onze prachtige speeltuin toegankelijker en inclusiever te 
maken voor alle kinderen in onze gemeenschap. Met dit bericht hopen we jullie 
te inspireren om bij te dragen aan dit belangrijke project, zodat we kunnen 
streven naar een speelomgeving waar kinderen met en zonder beperkingen 
samen kunnen spelen.  
 
We geloven er sterk in dat spelen een fundamenteel recht is voor elk kind, 
ongeacht hun fysieke of cognitieve mogelijkheden. Helaas zijn er nog steeds 
drempels die kinderen met beperkingen ervan weerhouden om volledig deel te 
nemen aan de speelactiviteiten. Om dit te veranderen, zijn we vastbesloten om 
belangrijke aanpassingen aan te brengen aan onze speeltuin. 
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Om een inclusieve en veilige speelomgeving te creëren, hebben we de volgende 
projectdoelen gesteld: 
 
Toegankelijkheidsaanpassingen:  

We willen de toegankelijkheid verbeteren voor kinderen met een 
beperking en daarvoor ondersteunende infrastructurele aanpassingen 
maken, zoals aangepaste paden en verbeterde zichtbaarheid.  

Inclusieve speelomgeving:  
We willen ook investeren in een aantal speeltoestellen die toegankelijk 
zijn voor kinderen met verschillende beperkingen, zoals 
rolstoelvriendelijke schommels, interactieve panelen en zintuiglijke 
speelelementen. 

 
Er is dit jaar een plan opgesteld door Suzanne van Ginneken, een professionele 
speeltuin-architect, en inmiddels zijn we in het bezit van een offerte voor de 
gewenste aanpassingen. 
 
We hebben van het Samenspeelfonds al € 50.000 toegezegd gekregen maar er 
is helaas meer geld nodig om dit ambitieuze doel te bereiken. We zijn nog bezig 
met fondswerving en wij als vereniging en ook de gemeente Leiden zullen een 
flinke bijdrage leveren maar we kunnen ook jullie hulp gebruiken.  
  
Elke bijdrage, groot of klein, maakt een groot verschil. Samen kunnen we 
werken aan een meer inclusieve toekomst voor onze kinderen. 
Als jullie willen bijdragen aan dit project scan dan de onderstaande QR-code: 
 

 
(Deze QR- code is geldig tot 3 januari 2024 ) 

 
Het bedrag van € 25 kan, naar boven of beneden, worden aangepast. 
 
Als er geen gebruik gemaakt kan worden van de QR-code dan kunnen jullie 
natuurlijk ook een bijdrage overmaken naar onze rekening:  
 

NL05 INGB 0002307269 t.n.v. Speeltuin Vogelenwijk 
onder vermelding van “Samenspeelproject” 

 
We willen jullie alvast bedanken voor de vrijgevigheid en steun. Samen kunnen 
we deze speeltuin transformeren tot een plek waar kinderen, ongeacht hun 
beperkingen, samen kunnen lachen, spelen en groeien. 
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Mooie Oogst Zaailingendag 
Joke Ouwehand 

 
Op zaterdag 25 november was de jaarlijkse zaailingenactie. Hoewel het er 
dreigend uitzag, was het prima weer om zaailingen te oogsten. Dit jaar werden 
voor het eerst ook zaailingen geoogst in het Bos van Bosman, die ’s middags 
konden worden opgehaald door wijkbewoners of andere geïnteresseerden.  
 
De zaailingendag is een jaarlijks terugkerende actie, 
georganiseerd door Meerbomen Nu. Elke boom maakt 
honderden zaailingen aan. De meeste hiervan overleven het 
niet, omdat ze groeien op plekken waar ze niet groot kunnen 
worden. Door deze zaailingen voorzichtig uit te scheppen en 
weg te geven, kunnen ze elders uitgroeien tot volwassen 
exemplaren. Een logische, goedkope, duurzame én leuke 
manier om ervoor te zorgen dat er meer bomen komen in 
Nederland!  
 
Initiatiefnemers Thera en Ruud Stam hebben ervoor gezorgd dat de actie – in 
nauw overleg met de gemeente – tot stand is gekomen. Dat hebben zij op een 
fantastische manier gedaan, complimenten! Er waren groendeskundigen 
aanwezig om vragen te beantwoorden en de gemeente had het benodigde 
materieel beschikbaar gesteld. Een groep vrijwilligers en wethouder Ashley 
North hebben met vereende krachten de handen uit de mouwen gestoken. De 
geoogste boompjes hebben inmiddels hun weg naar een nieuwe plek (en beter 
leven) gevonden: de gewone es, Noorse es of Spaanse aak, meidoorn, hulst en 
iep. Een paar daarvan werden meteen herplant op een kale plek in het Bos van 
Bosman. 
 
We kijken terug op een 
geslaagde actie. We kregen 
complimenten van Leendert 
van Velzen, de projectleider 
vergroening en bewoners-
participatie: “leuk om dit met 
elkaar te kunnen doen en 
inspirerend om jullie 
enthousiasme en liefde voor 
de natuur te zien”. Op de 
website van de Vogelwijk is 
een complete fotoreportage 
te vinden.  
We willen volgend jaar weer 
een zaailingen-actiedag or-
ganiseren en dan hopelijk 
met meer vrijwilligers, zodat 
nog meer boompjes een 
nieuwe bestemming krijgen.  
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Advertorial 
 

De stichting Vogelwijk Energiezuinig plaatst in iedere editie van de Praatvogel een advertorial. Dit is een 
betaalde advertentie in de vorm van een redactioneel artikel. Hiermee hoopt Vogelwijk Energiezuinig alle 
bewoners in de wijk te bereiken. Deze advertentie is mogelijk gemaakt dankzij subsidie van de provincie 
Zuid-Holland. 
 
Wil je meer weten, abonneer je dan op onze digitale nieuwsbrief door een e-mail te sturen naar: 

energiezuinig@vogelwijk.nl. De nieuwsbrief verschijnt circa 6x per jaar. 
Of breng eens een bezoekje aan onze website: https://energiezuinig.vogelwijk.nl. Daarin staat meer nieuws, vind je heel veel tips 
en wetenswaardigheden over de energietransitie in onze wijk en over energiebesparende maatregelen die je als bewoner zelf 
kunt nemen.  

 
 

Introductie Els de Hullu 
 
De gasprijzen zijn relatief laag en het huishoudelijk gasgebruik is nu 
vergelijkbaar met de jaren ’70. Te midden van al het andere nieuws is dit goed 
nieuws! Ik ben op het moment van schrijven ook heel benieuwd naar de 
uitkomsten van het Leids Burgerberaad over de energietransitie; als jij dit leest 
zijn de aanbevelingen aan de Gemeente al bekend. Persoonlijk hoop ik dat daar 
hele mooie, nieuwe ideeën en adviezen bij zitten, waardoor onze gemeente 

sneller en beter de energie-transitie maakt en het gebruik van fossiele brandstoffen snel verder 
vermindert.  

Er is ook minder goed nieuws, namelijk dat wij geen wijkambassadeur meer hebben. Marcel Terlouw 
moet stoppen en dat vind ik heel jammer. Hij is voor velen in de wijk inmiddels een vertrouwd gezicht 
en hij heeft veel bijgedragen aan Vogelwijk Energiezuinig. Gelukkig is hij niet helemaal weg, zie zijn 
persoonlijke afscheid verderop.  
De gemeente heeft namelijk besloten om de energietransitie een nieuwe impuls te geven en Energiek 
Leiden gaat daarbij de taak van de wijkambassadeurs overnemen. Vijf Buurt Initiatiefbegeleiders (de 
nieuwe naam) zullen in Leiden vooral nieuwe buurtprojecten op het gebied van energiebesparing en 
warmteopwekking gaan begeleiden. Deze aanpak zal vooral gericht zijn op buurten waar 
energiearmoede is, of waar nog weinig initiatieven vanuit de buurt ondernomen worden - en dus valt 
de Vogelwijk niet in de prijzen. Helaas. 

Voor informatie over energiebesparing en isolatiemaatregelen kun je nog steeds terecht bij de 
energiecoaches (https://energiezuinig.vogelwijk.nl/gratis-advies-energiecoach/) of via Energiek 
Leiden (https://www.energiekleiden.nl/boek-een-energiecoach/). Ook is er in de wintermaanden het 
energiespreekuur van de energiecoaches in de speeltuin; zie verderop in deze nieuwsbrief. 

Alvast hele goede feestdagen, Els de Hullu 

 
Inloopspreekuur 
Met de winter voor de deur, is het weer tijd om na te denken over de isolatie 
van je huis en/of andere energiebesparende maatregelen. De energiecoaches 
in de Vogelwijk zijn daarom weer gestart met inloopspreekuren in 
de speeltuin. Je kunt hier terecht met vragen over verduurzaming van je 
huis voor wat betreft: isolatie, verwarming, het gebruik van de CV en /of 
warmtepomp, enzovoorts.  

Inloopspreekuur Energiecoaches – Gosse Jensma 

mailto:energiezuinig@vogelwijk.nl
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/gratis-advies-energiecoach/
https://www.energiekleiden.nl/boek-een-energiecoach/
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Begin volgend jaar zijn de volgende inloopspreekuren ingepland van 14.00 tot 15.30 uur: 
Januari: de zaterdagen 6 en 27 
Februari: de zaterdagen 10 en 24 
Maart: de zaterdagen 9 en 23 
April: zaterdag 6 

Bezoek aan huis door een energiecoach 
Voor een bezoek aan huis van een energiecoach kunt u zich nog steeds opgeven  
via het e-mailadres energiezuinig@vogelwijk.nl 

Nieuws van de werkgroep Warmte-Koude Opslag 

De werkgroep WKO zit niet stil. We zijn dan ook verheugd, dat we in dit stadium een aantal 
vorderingen kunnen melden in ons onderzoek naar de (on)mogelijkheden van WKO. 
Een eerste inventarisatie heeft duidelijk gemaakt, dat er op dit moment behoorlijk wat huishoudens 
interesse hebben in WKO. Het zal duidelijk zijn: hoe meer (potentiële) deelnemers, des te groter de 
kans van slagen. Ook de propositie die we t.z.t. aan de wijkbewoners kunnen voorleggen, wordt 
financieel aantrekkelijker naarmate er meer deelnemers zijn. Opgave verplicht je op dit moment nog 
tot niets. Afhankelijk van een aantal keuzes, is WKO niet alleen geschikt voor ‘nieuwbouw’, maar ook 
voor goed geïsoleerde woningen in de 'oudbouw'. 

In het kort de vorderingen tot nu toe  
1. Er zijn contacten met andere initiatieven/projectgroepen in de omgeving. Eén daarvan is de 

Oranjerie, een duurzaam wonen project in Leiden. Zij zijn al verder gevorderd in het zoeken naar 
alternatieve warmteopties en zijn bereid om hun ervaringen met ons te delen. Voor wat betreft 
een aantal zaken hoeven we dus niet opnieuw het wiel uit te vinden. 

2. Er is een eerste aanzet gedaan om na te gaan wat de mogelijke opties en kosten zouden kunnen 
zijn van WKO. Dit moet nog verder worden uitgewerkt. We zijn daarvoor in contact getreden met 
een bureau dat ons kan ondersteunen om de uitvraag voor realisatie van een mogelijke oplossing 
in de markt te kunnen zetten en om de businesscase (kosten en baten) verder uit te werken. 

3. Het Houtkwartier heeft een webapplicatie ontwikkeld waarmee bewoners een dossier kunnen 
opbouwen over hun eigen huis. Het dossier biedt bewoners ondersteuning tijdens het hele 
proces van de energietransitie. Daarbij gaat het o.a. om: nulmeting (vaststellen van de huidige 
situatie), het kiezen van de toekomstige energievoorziening, vaststellen van de benodigde 
toekomstige capaciteit van de energievoorziening voor een woning, straat, wijk. We hebben 
hiermee een proef gedaan, om na te gaan of we dit instrument ook kunnen inzetten voor het 
bepalen van de warmtevraag i.h.k.v. WKO. De bevindingen van deze proef bespreken we 
binnenkort in de werkgroep. Wordt vervolgd. 

4. We onderhouden verder ook contacten met de gemeente Leiden, o.a. over de aanleg van 
leidingen en het vergunningentraject.  

Waar hebben we jullie hulp voor nodig? 

 

Degenen die hebben aangegeven geïnteresseerd te zijn in WKO en hun e-mailadres 
aan ons hebben verstrekt, worden binnenkort benaderd met de vraag om hun 

energieverbruik te delen.  

mailto:energiezuinig@vogelwijk.nl
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Gegevens over het energieverbruik van de verschillende woningen zijn van essentieel belang om een 
goede inschatting te kunnen maken van de (toekomstige) warmtevraag. En dat is nodig om verder te 
kunnen gaan met het uitwerken van de mogelijkheden voor WKO en de daaraan verbonden kosten. 
Daarvoor benaderen wij binnenkort die bewoners, die eerder hebben aangegeven interesse te 
hebben. Wij hopen van harte dat iedereen hieraan zijn/haar medewerking wil verlenen. 

Mocht u overigens ook enthousiast zijn, maar heeft u dit nog niet laten weten, of als er vragen zijn, 
dan graag even een e-mail sturen naar energiezuinig@vogelwijk.nl 

Namens de werkgroep WKO: Oskar de Kuijer, Joke Ouwehand, Henriette Jensenius, Marjolein Kriek 
en namens Vogelwijk Energiezuinig: Els de Hullu.  

Meer informatie: https://energiezuinig.vogelwijk.nl/van-het-gas-af-met-een-warmte-koude-opslag/ 
 

Afscheid wijkambassadeur – Marcel Terlouw 

 
In de afgelopen acht jaar zijn achtereenvolgens Thibaut Visser, Michiel 
Janssen, Yung Lie en ikzelf wijkambassadeur voor het Boerhaavedistrict 
geweest.  
Als laatste wijkambassadeur heb ik mij met veel plezier ingezet om huis 
aan huis informatie op te halen om een indruk te krijgen van hoe het met 
de verduurzaming van huizen in de Vogelwijk gesteld is. Ook heb ik mij 
vooral beziggehouden met een collectieve spouwmuurisolatie campagne. 
Meer dan 25 woningen hebben een offerte gekregen voor de isolatie van 

spouwmuren.  
Op dit moment ben ik nog bezig om een goede manier te vinden om de portieken te isoleren. Omdat 
dit aan de buitenkant in de portieken van de buren moet gebeuren gaat het proces traag. Maar een 
goede oplossing is in zicht. 
Zelf woon ik in de Vogelwijk en blijf actief in de energietransitie, als Buurt Initiatiefbegeleider voor 
Energiek Leiden, maar ook hier in de buurt zal ik als energiecoach en bij Vogelwijk Energiezuinig mijn 
steentje blijven bijdragen. Ik ben altijd bereid om mensen informatie en advies te geven. 

Leids Burgerberaad: veel kansen voor snellere energietransitie 

 
Ruim honderd Leidenaren, uit alle lagen van de bevolking, hebben zich de afgelopen maanden 
samen gebogen over de vraag hoe de energietransitie in Leiden versneld kan worden om zo de CO2-
uitstoot omlaag te krijgen. Het leverde 24 zeer diverse voorstellen op, die zo praktisch en concreet 
mogelijk zijn uitgewerkt. 

Na vijf zaterdagen met kennissessies, overleg en discussie, kwam het Burgerberaad zaterdag 9 
december in de foyer van het stadhuis tot een afronding. Er werden de 24 voorstellen overhandigd 
aan de bestuurders van de stad. Wat opviel, was de respectvolle en prettige manier waarop de 
deelnemers met elkaar in gesprek gingen en de grote eenstemmigheid die in tien weken tijd was 
ontstaan. 
 
  

mailto:energiezuinig@vogelwijk.nl
https://energiezuinig.vogelwijk.nl/van-het-gas-af-met-een-warmte-koude-opslag/
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Wat zijn de resultaten 
Voor het opwekken van energie moet de gemeente op korte termijn de beschikbare warmtebronnen 
in kaart brengen, vindt het burgerberaad. Daarnaast zou de gemeente werk moeten maken van veel 
kleinschalige warmtenetten. Leg grote daken vol met collectieve zonnepanelen. Doe proeven met 
energieopslag en stroom delen op straat- of wijkniveau. En deel ledlampen, tochtstrips en 
radiatorfolie uit via de voedselbank. Een ander advies was om CO2 -reductie als speerpunt voor het 
mobiliteitsbeleid mee te nemen. En voor studentenhuizen een aansprekend motto: ‘van ontgroening 
naar vergroening’. Dat is een greep uit de voorstellen die het Leidse Burgerberaad over de 
energietransitie heeft opgeleverd. De adviezen gaan 
over zowel technische, financiële als sociale en 
organisatorische aspecten van de overgang naar 
minder energieverbruik en het benutten van schone 
energie. Het burgerberaad kwam ook met stevige 
adviezen over de rol van de gemeente zelf. Eén daarvan 
is dat de gemeente - veel meer dan nu - zelf 
een rolmodel in de energietransitie moet zijn. Dus: het 
goede voorbeeld geven, door zelf minstens zo ‘goed’ 
bezig te zijn als van de burger verlangd wordt. 
Hoe nu verder 
Er zitten ook voor onze wijk interessante adviezen bij. Doordachte voorstellen van honderd betrokken 
burgers: die oogst van het Burgerberaad is dus al binnen. Als het goed is, blijft het daar niet bij en zal 
de gemeenteraad, na een advies van burgemeester en wethouders, een flink aantal van deze 
voorstellen overnemen. Hoewel de meeste voorstellen geen grote investeringen vragen, moet daar 
dan wel geld voor in de begroting worden gevonden.  
De voorstellen van het Burgerberaad zijn te vinden op de website GaGoed.nl: 
https://www.gagoed.nl/burgerberaad/. Het is nu aan het stadsbestuur om te bepalen welke 
voorstellen echt haalbaar zijn. 
 

Informatieavond Vogelwijk Energiezuinig dinsdag 9 april 

Zet alvast in je agenda: dinsdag 9 april 20:00 uur in de speeltuin. 
Tijdens deze bijeenkomst ‘gaat de thermometer erin’ en 
informeert Vogelwijk Energiezuinig de wijk over de stand van zaken 
op weg naar een aardgasvrije wijk. We gaan ervan uit dat we dan 
meer kunnen vertellen over de vorderingen op het gebied van de 
Roofclix, spouwmuurisolatie en het isoleren van de portieken. We 
weten dan naar verwachting ook meer over de kosten en baten van 
WKO, de voors en tegens en de juridische aspecten. 

 

 
 

https://www.gagoed.nl/burgerberaad/
https://www.gagoed.nl/uploads/Adviezen-Burgerberaad-Energietransitie.pdf
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Glasvezel 
Rutger Hagen 

 
Alsof de wijk nog niet genoeg overhoop ligt, ontvingen we halverwege 
december een brief van Open Dutch Fiber (ODF) dat de Vogelwijk binnenkort 
door hun op een glasvezelnetwerk zal worden aangesloten.  
 
Glasvezel: De snelheid van licht 
Glasvezel, zoals de naam al suggereert, is een kabel met een vezel van glas 
waarlangs gegevens met de snelheid van het licht worden uitgewisseld. 
Informatie, zoals internetgegevens, wordt omgezet in digitale signalen 
bestaande uit lichtpulsen, vergelijkbaar met knipperende lasers. De lichtpulsen 
worden de kabel ingestuurd en door interne reflectie blijft de informatie in de 
glasvezelkern, waardoor er maar heel weinig van deze informatie kan 
ontsnappen. Aan het andere uiteinde van de glasvezelkabel worden de 
lichtsignalen opgevangen door een ontvanger, die deze signalen weer omzet in 
elektrische signalen die begrijpelijk zijn voor een computer. 
 
Het gebruik van licht om gegevens te verzenden biedt diverse voordelen, 
waaronder hogere snelheden en minder gegevensverlies over lange afstanden 
vergeleken met traditionele koperen bekabeling. 
 
1 Gigabit per Seconde 
ODF hoopt dat het netwerk snelheden tot 1 gigabit per seconde kan bereiken. 
Dit staat gelijk staat aan 1.000 megabit per seconde (1.000 Mbit/s) of 
1.000.000 kilobit per seconde (1.000.000 kbit/s). Deze snelheid is zo hoog dat 
je de complete Lord of the Rings filmtrilogie zou kunnen downloaden in 
ongeveer 246 seconden, iets meer dan 4 minuten. 
 
Aanleg van Glasvezel 
ODF zal binnenkort de stoepen openmaken om de hoofdkabel te leggen. Vanaf 
de erfgrens wordt de glasvezelkabel vervolgens ondergronds naar de huizen 
geboord. Bij de gevel wordt dan een gat gemaakt waar de glasvezelkabel weer 
boven de grond komt. Het kabeltje steekt vervolgens een klein stukje uit de 
grond zodat het later makkelijk gevonden kan worden om vervolgens in huis te 
worden aangesloten op de zogeheten glasvezelaansluitpuntdoos. Vervolgens 
moet daar een router van de provider op worden aangesloten, en dan zou alles 
moeten werken. 
 
Is een overstap de moeite waard? 
Is het de moeite waard om over te stappen? Dat hangt af van je internetgedrag 
en de aansluiting in huis. Als je vooral surft en mailt, is glasvezel overbodig en 
kun je prima uit de voeten met de huidige aansluiting. De hoge snelheden zijn 
vooral fijn wanneer je regelmatig grote hoeveelheden gegevens moet uploaden 
of downloaden, zoals bij het streamen van hoge-resolutie video's of online 
gamen. Houd er wel rekening mee dat de uiteindelijke snelheden wat kunnen 
tegenvallen vanwege beperkingen in de eigen infrastructuur, zoals de wifi in 
huis, die mogelijk de hoge snelheden niet aankan. 
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Verdwaalde Rus trekt veel bekijks 
Thomas Kooiman 

 
Het speelveldje in het hart van de Vogelwijk is de laatste tijd vaak onderwerp 
van gesprek. Sommige bewoners maken zich boos over het bouwverkeer dat 
hier in- en uitrijdt. Maar deze week (we schrijven 8 oktober) kreeg het 
speelveldje om hele andere redenen aandacht.  
 
Er verblijft in het speelpark 
momenteel namelijk een bladkoning. 
Een klein mosgroen vogeltje - nog 
een stuk kleiner dan een koolmees - 
die de meeste mensen niet op zal 
vallen. Dat geldt echter niet voor een 
groep fanatieke vogelaars die ons 
land rijk is. Wie nu naar het 
speelveldje loopt, heeft een goede 
kans om (veelal) mannen met 
cameras met gigantische lenzen 
tegen het lijf te lopen. Allemaal zijn 
ze op zoek naar die ene unieke foto 
van deze zeldzame verschijning.  
 
 
 
De aanwezigheid van de bladkoning in ons speelveldje is heel bijzonder. Deze 
vogelsoort broedt namelijk heel ver weg (midden Rusland), en overwintert 
normaal gesproken in Zuid-Oost Azie. Toch wordt de bladkoning jaarlijks in 
deze tijd van het jaar in Nederland waargenomen: enkele honderden 
exemplaren doen naar schatting ieder jaar ons land aan. Ornithologen 
(vogelwetenschappers) weten eigenlijk niet goed waarom. Een theorie is dat de 
vogels verkeerd genetisch geprogrammeerd zijn, waardoor zij precies de 
verkeerde kant opvliegen. Daardoor belanden zij niet in zonnig Azië, maar in 
het frisse west Europa.  
 
 
Ook voor mij persoonlijk was de confrontatie met dit vogeltje erg bijzonder. Ik 
liep zoals wel vaker met mijn pasgeboren zoon de voordeur uit met verrekijker 
bij me, in de hoop onderweg iets leuks tegen te komen. Zoals een ijsvogeltje 
dat in het Bos van Bosman voorkomt. Of wellicht met een hoop geluk een 
groene specht. Maar dat ik na een aantal stappen te zetten opeens een groep 
collegavogelaars zou tegenkomen met zo’n enorme zeldzaamheid om de hoek? 
Dat was wel een hele positieve verrassing. 
 
Bij het verschijnen van deze editie van de Praatvogel zal het vogeltje helaas 
allang weer verdwenen zijn. Wie weet duikt er volgend jaar weer eentje op. 
Voor nu kunnen we in ieder geval stellen dat weer eer is gedaan aan de naam 
van onze wijk. 
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Natuurwaarden BvB Bedreigd 
Herman van der Kooij 

 

Het Bos van Bosman ligt de meeste Vogelwijkbewoners na aan het hart. Nu is 
er echter sprake van ingrepen in het Bos, waar veel mensen niet blij van 
worden. 
 
Wat is er aan de hand?  
Het plan van de gemeente is om een vlonderbrug aan te leggen van de 
Wassenaarseweg naar het Bos (om een directe route te bewerkstelligen van de 
nieuwe poort in het Schilperoortpark naar het Bos) en om het hek langs de 
Blauwe Vogelweg weg te halen. Na afronding van de bouw van Nieuweroord is 
er een inrichtings- en onderhoudsplan geschreven. Onderhoud was toen 
noodzakelijk. Verbraming en brandnetels verdrongen de stinsenplanten. Op het 
inrichtingsplan waren o.a. nieuwe paden ingetekend. Twee paden zijn er op 
aandringen van de bewoners uitgehaald. Ook staat er de bovengenoemde 
vlonderbrug op ingetekend. 
 

 
 



20 

De vlonderbrug 
- In overleg tussen de Werkgroep Nieuweroord en de gemeente is in 2015 

al afgesproken, dat er geen nieuwe uitgang zou komen naar de 
Wassenaarseweg.  

- De vlonderbrug is onnodig, omdat er al een toegang naar het Bos is op 
de Blauwe Vogelweg, ongeveer 50 meter lopen vanaf de nieuwe poort. 

- De vlonderbrug is schadelijk, omdat die over een eilandje gaat dat al 100 
jaar een onberoerd stukje bos is met grote ecologische betekenis. Het is 
slecht toegankelijk voor predatoren en als broedplek voor grondbroeders 
van groot belang. Een brug brengt de predatoren naar dit eiland. Ook in 
het ontwerp van Springer is dit als eiland opgenomen en een brug tast 
dus ook de cultuurhistorische waarde aan. 

- De vlonderbrug zorgt voor ongewenst gebruik van het Bos van Bosman, 
omdat deze ook voor rolstoelgebruikers geschikt zal moeten zijn, wat 
betekent dat ook fietsers makkelijk het bos in kunnen en dat er een 
logische route ontstaat naar de Rijnsburgerweg voor fietsen en 
gemotoriseerde tweewielers. 

 
Het hek langs de Blauwe Vogelweg 
Het plan is het hek langs de Blauwe Vogelweg te vervangen door een houtril. 
Juist bij dit hek, dat nog in goede staat is, is een concentratie van 
stinsenplanten te vinden. Aanleg van een houtril zal verlies van deze planten 
als gevolg hebben, omdat er al snel geitenpaadjes door dit kwetsbare deel 
zullen ontstaan. De natuurwaarde van het bosperceel achter het hek is hoog. 
Dit staat ook in een rapport van Koen van Zoest ( Stinsenplanten in het Bos 
van Bosman) dat op verzoek van de gemeente in het voorjaar van 2023 is 
opgesteld.  
 
 
Vragen 
Over het plan van de gemeente zijn vragen gesteld door Bert Jansen van D66 
en Laura Delver van de Partij voor de Dieren. Ook is er ingesproken door Dick 
de Vos en Ruud Stam uit onze wijk. De antwoorden van de gemeente zijn echter 
zeer onbevredigend. Door de gemeenteraad is in 2015 een motie aangenomen 
over de waarden van het Bos van Bosman: maak er geen park van, maar laat 
de natuurwaarden leidend zijn. Door de voorgenomen plannen negeert het 
College deze eerdere uitspraken. 
 
Stand van zaken op dit ogenblik 
Naast de PvdD en D66 willen ook de VVD en de Studentenpartij de zienswijze 
vanuit de Vogelwijk steunen. Er zijn nieuwe vragen gesteld door Bert Jansen 
en Laura Delver waarop nog geen antwoord is. Wethouder North moet over 
deze plannen beslissen. Laten we hopen dat ze niet doorgaan. Dat bespaart de 
gemeente 36.000 euro. Die kunnen beter besteed worden aan bijvoorbeeld 
armoedebestrijding. 
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Naschrift: Natuurwaarden BvB Bedreigd 
 
Op 8 december stond er een stuk van Binnert Glastra in het Leidsch Dagblad 
over het Bos van Bosman, waarin staat dat de gemeente Leiden niet van plan 
is de vlonderbrug over het eilandje in het Bos van Bosman te schrappen. Dat 
blijkt uit antwoorden van B en W op vragen van D66, VVD en de PvdD. 
 
Argumenten B&W 
B en W houden vast aan hun ontwerp. 
1) Volgens hen wordt de nieuwe route met een zwevende vlonder zo 

aangelegd, dat het eiland niet te betreden is. De natuur heeft dus amper 
te vrezen. 

2) De brug levert een significante bijdrage aan de toegankelijkheid van het 
parken de aansluiting op het groene gebied buiten het Bos van Bosman. 

3) Er is een grondig en intensief participatietraject geweest. Het opnemen 
van de brug is één van de uitkomsten van dit traject. 

4) De nieuwe toegang is nodig voor de veiligheid. Vanuit het 
Schilperoortpark steken nu mensen geregeld de Wassenaarseweg 
diagonaal over. Dit is een tamelijk onveilige situatie. 

5) Volgens de gemeente brengt deze nieuwe route alleen ‘meerkosten’ met 
zich mee, wat vakjargon is voor budgetoverschrijding, maar volgens Ben 
W is daar geen sprake van. 

 
WOO-verzoek 
Naar aanleiding van het bovenstaande heeft onze wijkgenoot Ruud Stam op 12 
december een WOO (Wet Open Overheid)-verzoek aan het College van B en W 
gericht. Hij vraagt hierin een uitgebreide onderbouwing van bovenstaande 
punten die met feiten worden gestaafd. 
 
1) Hij wil een onderbouwing van de bewering dat de natuur geen gevaar 

loopt, omdat katten en wilde roofdieren moeilijk van het eiland zijn te 
weren als er een loopbrug komt. 

2) Ook wil hij weten waaruit de onveiligheid op de Wassenaarseweg blijkt 
en of er tellingen zijn geweest die dit ondersteunen. 

3) Verder wil hij weten wat de totale kosten zijn die dit project met zich 
meebrengt, dus niet alleen van de vlonderbrug, maar ook het verplaatsen 
van een zebrapad, het plaatsen van verlichting etc.  

4) Ten slotte is de informatie over de standpunten van de verschillende 
insprekers op Doe Mee niet meer in te zien. Omdat Ruud zich herinnert 
dat de meeste reacties ronduit negatief waren, verzoekt hij al de reacties 
op Doe Mee, positieve en negatieve, ter beschikking te stellen. 

 
Steun Historische Vereniging Oud Leiden 
De Historische Vereniging Oud Leiden steunt de actie tegen de vlonderbrug. 
Laten we hopen dat het College van B en W deze plannen met het Bos van 
Bosman nog eens nader beziet en tot een ander besluit komt. 
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Ria een paradijsvogel in de wijk 
Cees Meijer 

 
Het kan je niet ontgaan als je door de Bosuilstraat loopt. De tuin die, naargelang 
de tijd van het jaar, volhangt met Sint en Pieten, kerstmannen of paashazen. 
Hier op nummer 9 staat het huis van Ria van der Voorden. Ria woont al vrijwel 
haar hele leven in dit hoekje van de Vogelwijk. Ze zou er ook nooit meer 
vandaan willen, want de buurt voelt als een warme deken, waar heel veel lief 
en leed wordt gedeeld. 
 
Ria (72) komt uit een gezin met zes 
kinderen en is geboren in een klein 
benedenhuisje aan de Johan de 
Wittstraat in de Raadsherenbuurt. Ze 
woonden in de voorkamer en het hele 
gezin sliep in de achterkamer. Toen 
Ria vier jaar was, werd haar moeder 
zwanger van de vierde en moest er 
worden verhuisd: er kon geen bed 
meer bij. 
Ze kochten een huis aan de 
Vinkenstraat 2. In tegenstelling tot de 
meeste huizen, was dit een van de 
zeldzame koophuizen in de Vogelwijk 
en werd het ook niet dubbel bewoond.  
Vader was boekhouder en om de 
hypotheek te kunnen betalen, werkte 
hij regelmatig in de avond over. Zoals 
gebruikelijk in die tijd, zorgde hij voor 
het inkomen en moeder was 
huisvrouw. 
 
Lakens aan het prikkeldraad 
Het was een heerlijke buurt om op te groeien. De kinderen hadden alle ruimte 
om te spelen; de enige auto’s die je zag, waren van de bezoekers van de Anna-
kliniek. Ria herinnert zich nog de tenten van lakens die de moeders met knijpers 
aan het prikkeldraad van de omheining van de tuin bij de Anna-kliniek 
vastmaakten. Soms gingen ze stiekem die tuin in, maar ze mochten daar niet 
spelen. Op woensdagmiddag keken ze televisie bij mevrouw Karim op de 
Vinkenstraat 4, waar ze dan heerlijke Indische 
rijstkoeken kregen. Mevrouw Karim verhuurde 
kamers aan studenten, om het financieel te 
kunnen bolwerken. Ook gingen ze toen al naar de 
speeltuin, die uit niet veel meer bestond dan een 
glijbaan, een paar schommels en een zandbak. 
Niet-leden betaalden daar tien cent.  
Tijdens de schoolvakanties werden er in de wijk 
drie weken lang allerlei activiteiten voor kinderen 

Met de buurvrouw voor het huis aan de Vinkenstraat 2 
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georganiseerd. Het hoogtepunt daarvan was een dagje met de bus naar 
Drievliet bij Rijswijk. Voor die activiteiten werd een kleine financiële bijdrage 
gevraagd, maar moeder had dat er graag voor over want dan had ze even haar 
handen vrij. 
Toen het gezin tien jaar op de Vinkenstraat woonde, scheidden Ria’s ouders. 
Moeder belandde in de bijstand en verdiende wat bij met het verhuren van 
kamers aan toeristen. De kinderen moesten dan naar de zolder verhuizen. 
 
Ria en haar moeder kregen bijna tegelijk verkering. Ria met Sjaak waar ze later 
mee trouwde en moeder met Henk uit Deventer, de beste vriend van Ria’s 
vader. Moeder verhuisde naar Deventer en de drie oudste kinderen van het 
gezin bleven aan de Vinkenstraat wonen. Op enig moment waren ook de andere 
kinderen het huis uit. Ria en Sjaak hebben toen het huis van moeder gekocht 
en gingen er samenwonen. Ook zij verhuurden er kamers aan studenten en 
kregen er drie kinderen. De Anna-kliniek werd gesloopt, het prikkeldraad ging 
weg en het werd een geweldig speelterrein. 
 
Huis te klein 
Ria was verpleegkundige in het LUMC, maar is later ook gaan handelen in 
curiosa, goud en zilver. Het huis aan de Vinkenstraat werd te klein om al die 
spullen op te slaan en er moest naar een andere woning worden omgezien. 
Juist in die tijd kwam er nieuwbouw op het terrein van de Anna-kliniek. Er waren 
660 gegadigden voor zestig woningen, dus werd er geloot. Ria en Sjaak vielen 
aanvankelijk buiten de boot, maar kregen niet lang daarna het bericht dat ze 
het huis op de Bosuilstraat toch konden kopen, dankzij mensen die de 
financiering niet rond kregen. Tijdens de bouw kregen de straatgenoten een 
hechte band met elkaar en toen alles klaar was is er een tiengangendiner 
georganiseerd. In ieder huis een andere gang. 
 
Helaas zijn Ria en Sjaak bijna twaalf jaar geleden gescheiden. Dat was 
aanvankelijk een moeilijke tijd, waarin ze heel veel steun heeft ondervonden 
van de bewoners van de Vogelwijk. Ria noemt dan met name Bert en Herman 
uit de Vinkenstraat, die hele goede vrienden zijn geworden. Zij doen nog steeds 
tijdens de vakanties niet alleen de post, maar zorgen ook dat er bij thuiskomst 
bloemen op tafel staan.  
 
Miste een knuffel 
Ondanks de lieve buren miste Ria een knuffel en de arm 
om haar heen. Na negen jaar daten trof ze Max. Hij zat 
die dag voor het eerst van zijn leven op een datingsite. 
Max vroeg Ria in de Leidse Hout ten huwelijk en na enige 
aarzeling heeft Ria daarmee ingestemd: eigenlijk vond 
ze hun latrelatie al mooi.  
Ze hadden een knalfeest op kasteel Poelgeest en zijn 
met koetsen door de wijk gereden. “Ik zat als een 
koninginnetje in een witte glazen koets naar de mensen 
te zwaaien”, zegt Ria glunderend. Als je zo met Ria en 
Max aan de keukentafel zit, is het geen vraag of het stel 
samen gelukkig is.  
 Ria bij haar huis aan de 

Bosuilstraat 
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Canon Nederlandse Natuur 
Herman van der Kooij 

 
Dick de Vos: CANON VAN DE NEDERLANDSE NATUUR  
Vijftig karakteristieke soorten planten en dieren 
Het kan weinig mensen ontgaan zijn, onze wijkgenoot Dick de Vos heeft een 
nieuw boek geschreven. In alle belangrijke kranten en op TV is het aan de orde 
gekomen. Op 30 oktober is het boek ‘Canon van de Nederlandse Natuur’ 
verschenen bij uitgeverij KNNV met een voorwoord van Frits van Oostrom. Van 
Oostrom werkte mee aan de canon over de Nederlandse geschiedenis en 
cultuur. Deze canon heeft voor Dick dan ook als voorbeeld gediend voor zijn 
boek. Zo heeft hij ook vijftig onderwerpen beschreven. Bovendien is deze canon 
meer dan een verzameling losse feiten. Het draait om de ‘vensters’. Door dat 
idee van Van Oostrom heeft Dick zich laten leiden. Het boek vertelt de verhalen 
achter de betreffende soort, soms biologisch of ecologisch, cultuurhistorisch, 
literair of politiek.  

 
Hoe kwam de keuze tot stand? 
Voor de keuze van deze vijftig onderwerpen kon hij terugvallen op een 
redactieraad van vier personen: hoogleraar plantenevolutie Barbara 
Gravendeel, biologen Michiel Hooykaas en Elze Polman, en evolutiebioloog 
Menno Schilthuizen. Deze redactieraad zag erop toe voldoende spreiding te 
krijgen. Niet alleen bedreigde soorten als de grutto, maar ook ongewervelde 
dieren en bomen, bloemen en planten moesten aan bod komen net als elke 
provincie en elk landschapstype. Maar ook natuurbeleving moest aan de orde 
komen. Zo begint het boek met de beschrijving van ‘geosmine’, de naam van 
de geur die vrijkomt na een regenbui. Het boek moest een dwarsdoorsnede zijn 
van de Nederlandse natuur, met verrassingen: de paardenbloem, maar ook de 
Vondelparksluipwesp. Het moest actueel zijn, denk aan de wolf en de 
Amerikaanse rivierkreeft. Daarnaast dienden de onderwerpen bij voorkeur 
wortels te hebben in de Nederlandse geschiedenis, literatuur en wetenschap. 
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Haring  
Op mijn vraag of er ook een onderwerp is dat hij het meest geslaagd vindt, 
zegt hij dat dat niet het geval is, maar noemt hij wel de haring. In het hoofdstuk 
over de haring worden verbanden gelegd tussen natuur, cultuur en economie. 
In de vijftiende en zestiende eeuw is Nederland rijk geworden door de 
haringvangst. Iemand als Rembrandt kon mede hierdoor opdrachten krijgen. 
Er was toen enorm veel haring. Er is een ooggetuigenverslag bewaard gebleven 
uit 1364 van iemand die de trek meemaakte van de Baltische haring van de 
Oostzee naar de Noordzee. Deze vertelde dat er op sommige plaatsen zoveel 
haring was dat deze met een mes was te snijden.  
 
Opmaak 
Dick hoopt dat mensen het een prettig boek vinden. Door een tijdschriftachtige 
opmaak (van Miek Saaltink) met woordwolken en visuele hyperlinks die naar 
elders verwijzen, moet de lezer de tekst ingezogen worden. De kleuren van de 
letters hiervan zijn net als die van de titels uit de hoofdillustratie gehaald.  
 
Wat je niet kent, kun je niet koesteren 
Het boek is opgedragen aan zijn leermeester Gerrit Jan de Bruyn (oud-
hoofddocent Biologie aan de Universiteit Leiden en opleider van vele IVN-
natuurgidsen, onder wie Dick de Vos): ‘Wat je niet kent, kun je niet koesteren’. 
Dick hoopt dat de Canon vensters opent naar nieuwe ervaringen en nieuwe 
kennis over de natuur en mensen stimuleert om de natuur in te gaan en te 
ontdekken wat er allemaal nog wel is.  
 
Leuk kerstcadeau? 
Het boek belandde al in de eerste week op plaats 16 in de Bestseller top 60. De 
eerste druk was al snel uitverkocht en de tweede ligt in de winkel. Wellicht een 
leuk cadeau voor onder de kerstboom? Het is in de boekwinkel te koop voor 
32,95 euro. 
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Over het Wijkcomité 
Mark Peerdeman 

 
Het Wijkcomité Vogelwijk bestaat bijna vijftig jaar. Het 
is een stichting die in maart 1975 opgericht met als doel 
"het bevorderen van het welzijn in de ruimste zin van de 
bewoners van de Vogelwijk te Leiden benevens het 
bevorderen van de kwaliteit van de natuurlijke 
leefomgeving van de wijk".  
 
Om aan het realiseren van dit doel bij te dragen 
ontplooien de vrijwilligers van het wijkcomité enthousiast 
een groot aantal activiteiten. Welke activiteiten dit zijn, 
wordt ingekaderd door de statuten van de Stichting. 
Omdat er regelmatig wordt gevraagd: "wat doet het 
wijkcomité nou precies?" vatten we de activiteiten, zoals 
deze staan beschreven in de statuten hier in een wat 
leesbaarder vorm samen:  
 
 
1. Minstens één keer per jaar organiseert het wijkcomité een vergadering voor de 
wijkbewoners. Deze jaarvergadering heeft het doel draagvlak te scheppen voor de 
verrichte en geplande activiteiten. Op de vergadering informeren en overleggen 
wijkbewoners en het wijkcomité over aangelegenheden die de wijk aangaan. 

2. Het wijkcomité kan helpen met het oprichten of ondersteunen van al dan niet 
tijdelijke werkgroepen van bewoners ter bevordering van de leefomgeving of ter 
behartiging van bewonersbelangen. Hierbij ligt het initiatief bij de wijkbewoners en 
speelt het wijkcomité een ondersteunende rol.  

3. Het uitgeven van het wijkblad 'de Praatvogel' en een elektronische nieuwsbrief. 
Het wijkblad bevat ingezonden stukken van wijkbewoners, van belanghebbenden en 
van het wijkcomité en heeft een onafhankelijke redactie die geen deel uitmaakt van 
het wijkcomité. De elektronische nieuwsbrief wordt zowel uitgegeven als geredigeerd 
door het wijkcomité en is voornamelijk bedoeld als directe communicatie van het 
wijkcomité naar de wijk.  

4. Het overleggen, zonder te beschikken over een bevoegdheid tot 
vertegenwoordiging van de wijkbewoners, met gemeentelijke of in de wijk zetelende 
instanties of vertegenwoordigers van andere Leidse wijken, ter zake van algemene 
belangen van wijk of bewoners of ter verduidelijking van daarmee betrekking 
hebbende plannen, standpunten, achtergronden en procedures. Dit betekent dus dat 
het wijkcomité geen vertegenwoording is van bewoners in de wijk en dat het 
wijkcomité ook geen aanspreekpunt is voor de gemeente naar de bewoners van de 
wijk.  

5. Het organiseren of bevorderen van, al dan niet periodiek plaatsvindende, 
buurtactiviteiten van ontspannend en/of nuttig karakter, of andere activiteiten of 
handelingen die kunnen bijdragen tot, of verband houden met, het bereiken van het 
algemene doel van de stichting. 
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Wist u dat... 
 dat uit onderzoek van het Leidse bureau Blaauwberg blijkt dat op het 

dichtstbijzijnde stembureau van de Vogelwijk bijzonder weinig 
extreemrechts is gestemd bij de afgelopen verkiezingen? 

 
 de gemeente Leiden daarnaast één van de weinige gemeenten was waar 

links-progressief een overweldigende meerderheid had? 
 

 de Vogelwijk dan toch wel een politieke anomalie mag heten? 
 

 de jaarlijkse Kerstlunch inmiddels heeft plaatsgevonden? 
 
 wij hierbij Adry, Marianne, Betty en Anneke hartelijk willen danken voor het 

organiseren hiervan? 
 
 de speeltuin uw financiële hulp hard nodig heeft?? 
 
 de teddybeer is vernoemd naar de Amerikaanse president Theodore 

Roosevelt? 
 

 zijn bijnaam ‘Teddy’ was en hij daarnaast graag op beren jaagde? 
 
 zijn weigering om een vastgebonden beer dood te schieten leidde tot 

publieke steunbetuigingen? 
 

 een eigenaar van een snoepwinkel vervolgens een speelgoedbeer genaamd 
Teddy’s bear in zijn etalage zette, waarna de berenverkoop storm liep? 

 
 de lange Merelstraat nu ook eindelijk weer volledig bestraat is? 
 
 vele buurtbewoners het allemaal veel te lang vonden duren? 

 
 dit leidde tot een kolderieke, maar effectieve, oproep om het toch eindelijk 

eens af te maken, en wij u deze niet willen onthouden? 

 
 

 de redactie u fijne kerstdagen en een zeer voorspoedig nieuwjaar toewenst? 



28 

Agenda 

 
 1 januari  Vogelwijk Nieuwjaarsborrel (16:00) 
 2 april   Jaarvergadering Wijkcomité (20:00) 
 9 april  Informatieavond Energiezuinig (20:00) 
 23 juni  Open Tuinendag 
 
 13 maart  Deadline kopij Praatvogel 
 
3e donderdag van elke maand, koffieochtenden van 10:30 – 12:00 van het 
Vogelnetwerk in het Speeltuingebouw: vogelnetwerk@vogelwijk.nl  
 

Praatvogel Poëzie 
 

’t Getemde hert 
 
 

Zoals de jagersman na zware jacht,  
waarbij hij 't wild hem toch nog zag ontsnappen,  
een plek zoekt waar hem rust en koelte wacht  
met honden die berooid naar adem happen:  

zo kwam, toen al mijn aandacht ging verslappen  
en heel de strijd mij reeds verloren leek, 

het hert terug met delicate stappen, 
haar dorst te lessen aan de zelfde beek. 

Zij bleef daar staan, terwijl ze zachter keek; 
zij vluchtte niet, maar heeft het goed gevonden 

dat ik haar over flank en poten streek,  
die ik daarna met touwen heb gebonden. 

 
Vreemd, dacht ik, dat zich willoos geeft 

die zich zo wild verdedigd heeft. 
 
 

© Jan Eijkelboom 
Wat blijft komt nooit terug (1979) 

 
 
 
Laatste nieuws van het Wijkcomité ontvangen? 
Wij houden jullie via de digitale nieuwsbrief op de hoogte van belangrijk nieuws, 
wetenswaardigheden, leuke en interessante activiteiten in de wijk.  
Abonneer door je emailadres door te geven aan secretaris@vogelwijk.nl 
Je emailadres wordt alleen voor de digitale nieuwsbrief gebruikt. Je kunt het 
abonnement op ieder moment weer opzeggen. 
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